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Източник: Zetramedia 

 

Заглавие: За какво да внимаваме при предаването на цветни метали за вторични 

суровини? 

 

Линк: https://zetramedia.com/%D0%B7%D0%B0-

%D0%BA%D0%B0%D0%BA%D0%B2%D0%BE-%D0%B4%D0%B0-

%D0%B2%D0%BD%D0%B8%D0%BC%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BC%D0%B5-

%D0%BF%D1%80%D0%B8-

%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5%D1%82%

D0%BE/ 
 

 
 

Текст: Всеки от нас се е сблъсквал с проблеми, свързани с разчистването на 

стари и вече непотребни за домакинството вещи. Понякога раздялата със 

старите ни неща е много трудна, друг път е неизбежна и трябва да се случи 

бързо. 

 

https://zetramedia.com/%D0%B7%D0%B0-%D0%BA%D0%B0%D0%BA%D0%B2%D0%BE-%D0%B4%D0%B0-%D0%B2%D0%BD%D0%B8%D0%BC%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BC%D0%B5-%D0%BF%D1%80%D0%B8-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5%D1%82%D0%BE/
https://zetramedia.com/%D0%B7%D0%B0-%D0%BA%D0%B0%D0%BA%D0%B2%D0%BE-%D0%B4%D0%B0-%D0%B2%D0%BD%D0%B8%D0%BC%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BC%D0%B5-%D0%BF%D1%80%D0%B8-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5%D1%82%D0%BE/
https://zetramedia.com/%D0%B7%D0%B0-%D0%BA%D0%B0%D0%BA%D0%B2%D0%BE-%D0%B4%D0%B0-%D0%B2%D0%BD%D0%B8%D0%BC%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BC%D0%B5-%D0%BF%D1%80%D0%B8-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5%D1%82%D0%BE/
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https://zetramedia.com/%D0%B7%D0%B0-%D0%BA%D0%B0%D0%BA%D0%B2%D0%BE-%D0%B4%D0%B0-%D0%B2%D0%BD%D0%B8%D0%BC%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BC%D0%B5-%D0%BF%D1%80%D0%B8-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5%D1%82%D0%BE/


Сигурно ще ви е полезно да научите малко повече за рециклирането и по-

конкретно за рециклирането на цветни метали, още повече ако ви предстои 

ремонт и искате да се отървете от редица амортизирани вещи. 

 

Като за начало да припомним кои отпадъци спадат към цветните метали. 

 

Ако правим ремонт и искаме да подменим дограмата – ето един отпадък, които 

спада към цветните метали и можем да предадем за скрап. Водещата фирма 

в този бранш, към която може да се обърнете, безспорно е Норд Холдинг. 

Холдингът разполага с професионален екип, необходимите познания и 

оборудване, за да се случи рециклирането по безопасен и ефективен начин. 

 

Ползи ще има както за вас, така и за природата, че и за икономиката. Ако се 

направи сравнение с добива на руда, суровините от рециклиране допринасят 

за пестене на енергия, отделят се по-малко отпадъчни продукти, които после ще 

замърсят природата и т.н. 

 

Искате да разчистите старите джанти на колата? Отново можете да 

рециклирате. Те също спадат към цветните метали. Кутии от напитки, алуминиеви 

опаковки и капачки, кабели с медна сърцевина – всичко това, което е част от 

ежедневието ни и започва да ни пречи, може да се рециклира. 

 

Когато предприемаме такава стъпка, трябва да съблюдаваме няколко неща, за 

да се случи предаването за скрап по максимално безопасен и ефективен 

начин.  Най-важната първа стъпка е материалите  да бъдат сортирани правилно, 

за да може отделените от тях цветни метали да бъдат предадени за рециклиране 

във възможно най-чист вид. Внимавайте да не попаднете на измамници! 

Проверете за цени на цветни метали! 

 

За да сте сигурни, че хората, към които се обръщате са специалисти и няма да 

злоупотребят с вас, потърсете реномирана фирма като Норд Холдинг. 

 

Транспорт. 

 

 Уверете се, че фирмата, на която се спирате разполага с транспорт. 

Понякога вещите, от които искаме да се освободим са обемисти и ние няма как 

да ги транспортираме до конкретното депо с личния си автомобил. Ето защо е 

изключително важно, фирмата с която ще работим, да разполага с транспорт и 

да може да осигури безопасното извозване на отпадъците. 

 

Потърсете специализирана фирма. 

 

Не се опитвайте само да започвате процеса на рециклиране! Оставете това на 

професионалистите. Ако сред отпадъците, които искате да предадете има и 

кабели с медна сърцевина, не предприемайте действия по изгаряне на 

кабелите! Това е изключително вредно за околната среда, а може да бъде и 

опасно за вас самите. Доверете се на специалистите, които знаят как да 

действат, за да избегнат излишните вредни емисии. Все пак целта е и опазване 

на околната среда, нали така! 

 

Сортиране и съхранение.  

  

–         Отново нещо, за което е добре да се доверите на фирмата, към която сте 

се обърнали за съдействие е правилното сортиране и съхранение на 



материалите. Отново даваме за пример Норд Холдинг. Сортирането по видове 

материали е от изключителна важност, тъй като различните производства 

изискват специфичен химичен състав на материалите. 

Сортирането се извършва от обучен персонал който разделя материалите по 

видове и ги оставя за съхранение в обособени покрити сектори на площадките – 

на земята върху бетонна или асфалтова настилка, в метални или пластмасови 

контейнери, върху дървени палети и пр. 

 

Как протича процеса по изкупуване и рециклиране? 

 

Всичко от бита, което вече е непотребно за домакинството ви по една или друга 

причина, се превръща в отпадък. За да сте спокойни, че сте взели възможно най-

целесъобразното решение за вас и за околната среда, потърсете 

специализирана помощ още от момента, в който решите да изчистите 

домакинството си от непотребното. 

 

Норд Холдинг например предлага извозване от точка А, сортиране на 

отпадъците, изчистване, ако е необходимо, за да достигнат те до депото в 

подходящ за рециклиране вид, съхранение при абсолютно подходящи и 

безопасни условия, а накрая и рециклиране. 

 

Преди повторно втвърдяване металите се пречистват с помощта на различни 

добавки и технологични методи, за да отговарят на изискванията на търсения 

стандарт. Така сте спокойни, че сте допринесли за по-доброто бъдеще на 

планетата. 

 

Източник: Капитал 

 

Заглавие: "Топлофикация София" отново иска инсинератора за горене на боклук 

за 300 млн. лв. 

 

Общинското дружество се бори за връщането на спорния проект, като 

обжалва решението на Административен съд - София-град. Кандидатите за 

кметове са на различни позиции 

 

Линк:https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/gradove/2023/10/26/4544275_topl

ofikaciia_sofiia_otnovo_iska_insineratora_za/ 

 

 
 

Текст: Общинската "Топлофикация София" иска връщане на проекта, който 

предвиждаше близо до Централна гара да се изгради инсталация за горене на 

RDF отпадъците от завода за боклук. Той беше спорен както от екологична гледна 

точка, така и заради начина, по който беше проведена обществената поръчка. 

Стигна се до съдебна сага и през септември 2023 г. Административен съд - 

София-град, отмени екооценката на инсинератора и постанови, че проектът 

носи сериозни рискове за здравето на софиянци. 

 

Общинското дружество обаче е решило да не се отказва от проекта и сега 

обжалва съдебното решение, съобщиха от екологично сдружение "За Земята". 

https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/gradove/2023/10/26/4544275_toplofikaciia_sofiia_otnovo_iska_insineratora_za/
https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/gradove/2023/10/26/4544275_toplofikaciia_sofiia_otnovo_iska_insineratora_za/


 

Така кризата с боклука в столицата, изглежда, ще се задълбочи и следващият 

кмет ще има тежката задача да измисли как да се справи с нея. Затова е важно 

какво мислят основните претенденти за кметския стол по този въпрос (виж карето 

долу). 

 

"Изключително важно е гражданите на София да разберат каква е позицията на 

техните избраници по отношение на строежа на завода за изгаряне на отпадъци 

и политиката за управление на отпадъци като цяло. Годините неглижиране на 

проблема създават реална възможност за корупционни практики и решения 

набързо, притиснати от моментна криза", казва Данита Заричинова от екип 

"Нулеви отпадъци" на "За Земята". 

 

 

Със спорен ефект и загубено финансиране 

Борбата за "завръщането" на проекта от страна на "Топлофикация" изглежда 

странна, тъй като този февруари общината спря поръчката за изграждането на 

инсталацията след решението на ВАС и след дълго забавяне по процедурата, 

обявена още през януари 2021 г. Именно това забавяне доведе до риска да бъде 

изгубено еврофинансирането, защото то трябваше да бъде усвоено до края на 

2023 г. - 94 млн. евро или 183 млн. лв. от оперативна програма "Околна среда" и 

131 млн. лв. под формата на заем от Европейската инвестиционна банка. 

 

Впоследствие стана ясно, че парите от проваления европроект за изграждане на 

инсталация за парно и ток от боклук в София ще отидат за ВиК инфраструктура, 

както и за рекултивация на затворени сметища. Това решение беше взето от 

Министерския съвет този юни. 

 

"Настоящото ръководство на "Топлофикация София" се опитва отново да съживи 

един мъртъв проект, който е вреден за здравето на хората и околната среда. 

Решението по ОВОС е от далечната 2015 г. и отдавна е загубило правно действие, 

тъй като давността му е пет години от датата на издаване, а в този период не в 

започнало осъществяване на инвестиционното предложение. Посочените 

основания на "Топлофикация София" са общи, като не оборват подробните 

мотиви на съдебното решение. Въпреки изричната констатация на съда за 

съществени пропуски в Доклада по ОВОС, а именно, че липсва анализ на 

количествата отделяни диоксини и фурани, тяхното натрупване и рисковете от 

това за здравето на хората, "Топлофикация София", с огромна наглост, 

продължава да твърди, че въпросите относно здравния риск били предмет на 

Доклада по ОВОС", коментира Иван Велов, адвокат по делото от страна на "За 

Земята" за "Капитал". 

 

Реалната причина за спирането на поръчката за строителство на инсинератора 

за 292 млн. лв. без ДДС бяха редицата производства в Комисията за защита на 

конкуренцията и открити след това от съда нарушения. 

 

Източник: Investor.bg 

 

Заглавие: 300 домакинства в Каварна вече имат домашни компостери за зелени 

и био отпадъци 

 

Линк: https://pronewsdobrich.bg/300-domakinstva-v-kavarna-veche-imat-

domashni-komposteri-za-zeleni-i-bio-otpadatsi-p385606 
 

https://pronewsdobrich.bg/300-domakinstva-v-kavarna-veche-imat-domashni-komposteri-za-zeleni-i-bio-otpadatsi-p385606
https://pronewsdobrich.bg/300-domakinstva-v-kavarna-veche-imat-domashni-komposteri-za-zeleni-i-bio-otpadatsi-p385606


 
 

Текст: Община Каварна приключи кампанията по предоставяне на компостери 

за зелени и други био отпадъци. 

 

От стартирането на кампанията до момента 300 домакинства на територията на 

община Каварна получиха своя компостер за домашно компостиране. 

 

Кампанията се проведе в изпълнение на проект: „Предоставяне на 

домакинствата в община Каварна на компостери за зелени и други био 

отпадъци“ на община Каварна по ПУДООС (Предприятие за управление на 

дейностите по опазване на околната среда) в Сектор ''Управление на 

отпадъците''. 

 

Източник: БНР 

 

Заглавие: Над 500 000 броя кенчета са събрани от автомат в Балчик 

 

Линк: https://bnr.bg/varna/post/101896791/nad 

 

 
 

Текст: Общо над 500 000 броя кенчета и бутилки са предадени за рециклиране 

чрез автомат на търговска верига в Балчик. Средно на седмица се събират по 

над 30 000 опаковки, съобщиха от компанията. 

 

В рамките на пилотния проект автомати бяха поставени в обекти в София, Варна, 

Пловдив, Габрово, Монтана, Провадия, Троян и Балчик. Автоматът за обратно 

събиране на пластмасови бутилки и кенове в Добрич вече е двоен поради 

големия интерес сред потребителите в града – средно над 60 хил. бр. върнати 

опаковки на седмица, обобщават от компанията. До момента във всичките 10 

магазина са събрани общо над 8,5 милиона кенчета и пластмасови бутилки. 

Само в Добрич събраните опаковки от началото на проекта са над 1 200 000, 

което е най-добрият резултат на единичен автомат в целия пилотен проект на 

търговската верига в страната. 

 

Показател за отговорно отношение към чистотата и опазването на околната 

среда е и това, че се забелязва значително намаляване на този вид отпадък. 

Включително и работниците на БКС събират отделно бутилки и кенчата, както и 

аз, отбеляза управителят на общинското предприятие "Благоустрояване и 

комунално стопанство" инж. Павел Павлов. 

 

Първите близо 16 тона PET бутилки, събрани в автоматите на веригата, са 

достатъчно за производството на около 3,4 млн. бутилки за вода от половин литър 

с 30% рециклиран материал, каквато е зададената от Европейския съюз цел за 

всяка нова бутилка от PET материал от 2030 г. 

https://bnr.bg/varna/post/101896791/nad

